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Men heeft besloten dat de inwoners van Holendrecht 

ongelukkig zijn. Ook als u denkt dat u niet ongelukkig 
bent is dat toch zo. De deelraad is ons dat maar even 

komen vertellen, want daar weet men wat goed voor 

ons is. Ons ongeluk als bewoner ligt voornamelijk in 
het feit dat er te weinig verschillende soorten 

woningen zijn. Volgens de politiek in ieder geval. De 

huidige woningen trekken volgens hen slechts mensen 
van ‘lager allooi’ aan en dat is niet wat je moet 

hebben in een wijk. Nee, dat leidt alleen maar tot 

verpaupering. Maar verheug u, want het Dagelijks 

Bestuur heeft volgens henzelf een geweldig plan 
ontwikkeld. In dat plan is ruimte voor bijna 1200 

nieuwe woningen die speciaal aantrekkelijk zijn voor 

de ‘upper class’, wordt de medische post bijna in het 
AMC geplaatst, gaat het winkelcentrum naar de rand 

van de wijk, moet de Holendrechtdreef omlaag en 

mogen we wonen in de schaduw van 60 meter hoge 

torenflats. Wat zullen de huidige bewoners daar 
gelukkig van worden. Meer weten over dit geweldige 

toekomstbeeld? Leest u dan vooral verder. 

 
Het Projectteam, de groep die ons enthousiast moet 

maken voor de plannen van de deelraad, heeft tijdens 

een aantal informatieavonden de bewoners bestookt 
met ideeën. De eerste avond konden de bewoners 

zelfs kiezen tussen verschillende mogelijkheden 

volgens welke de vernieuwing in de wijk plaats moest 

gaan vinden. De bewoners waren bijna zonder 
uitzondering tegen de plannen en gaven een aantal 

zaken duidelijk aan: 

a) men wilde een vernieuwd winkelcentrum op de 
huidige plek; 

b) de bewoners wilden de Holendrechtdreef laten 

zoals die nu is, dat wil zeggen: niet verlagen; 
c) de aanwezigen zagen het nut van het 

‘samenbrengen’ van de woonwijk met de kantoren 

aan de andere zijde van het spoor niet in. 

Met een overweldigende meerderheid leek het 
Projectteam terug verwezen naar de tekentafel. Aan 

het einde van de avond kon men zich opgeven voor de 

 

‘Klankbordgroep’ waarmee het Projectteam zou 
overleggen om de geluiden uit de wijk gestalte te 

kunnen geven in de plannen. Tijdens de eerste 

bijeenkomst van de Klankbordgroep werd al snel 
duidelijk dat de groep er uitsluitend zat om ‘te 

klanken’, of liever: om te luisteren naar wat het 

Projectteam te melden had. 
 

Het zal u dan ook niet verbazen dat de mening van de 

bewoners geheel van tafel werd geveegd. Een greep 

uit de onzalige plannen voor de huidige bewoners: 
a) de Holendrechtdreef gaat omlaag en wordt net zo 

breed en net zo’n succes (?) als de Bijlmerdreef; 

b) 2) een gedeelte van het Ochtenhof wordt gesloopt 
om een nieuw winkelcentrum te kunnen bouwen 

en ruimte te bieden aan een bredere dreef (detail: 

de bewoners van het Ochtenhof waren niet 
uitgenodigd voor de informatieavond); 

c) er worden om het station vier flats van 60 (ja: 

ZESTIG) meter hoog gesitueerd, waarvan één op 

de parkeerplaats van de Drecht (detail: ook de 
bewoners van de Drecht waren op dat moment nog 

nooit uitgenodigd); 

Gratis krant voor de bewoners van de wijk Holendrecht 

Donkere wolken boven Holendrecht 

Copyright van de foto: Aviodrome Lelystad 
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Eric van den Bosch 

In opdracht van: Bewonerscommissie Holendrecht/AWV 

Op moederdag, zondag 8 mei jl was AT5 aanwezig in de wijk om de bewoners 

gelegenheid te geven te reageren op de plannen vanuit het Dagelijks Bestuur 

van de deelraad Zuidoost. Helaas wilde de portefeuillehouder geen 

medewerking aan AT5 verlenen. Het interview is uitgezonden op dinsdag 10 

mei.                                                                       Foto: Eric van den Bosch 

d) de pas gebouwde school wordt gesloopt en ver-

vangen door nieuwbouw met woningen er boven; 

e) er worden ongeveer 1200 nieuwe woningen in de 
wijk gebouwd, voor een gedeelte op huidige par-

keerplaatsen. Er is echter geen geld voor nieuwe 

parkeergelegenheid (is zelfs niet over nagedacht); 
f) voorzieningen als apotheek en medische post 

worden aan de kant van het AMC gesitueerd, waar 

de huisartsen beter kunnen communiceren met het 

ziekenhuis. (Gaat dit nog met rooksignalen dan? 
Nooit van telefoon en computer gehoord?) 

Er is nog een hele reeks maatregelen, maar ik hoop 

hier de belangrijkste te hebben weergegeven. 
 

Het Dagelijks Bestuur is er zeer op gebrand de 

plannen binnen zeer korte tijd door de deelraad te 

laten bekrachtigen. Er ligt een opdracht vanuit de 
Centrale Stad om woningen te bouwen in Zuidoost en 

de wijk Holendrecht is nu slachtoffer van de 

plotselinge dadendrang van het DB. Was het DB maar 
altijd zo actief in onze wijk, in plaats van veel geld te 

spenderen in andere delen van Zuidoost. Overigens 

ook lang niet altijd naar de zin van de bewoners. 
 

Holendrecht is verpauperd, zegt men in het DB. 
Tijdens de informatieavond toont men foto’s van het 

winkelcentrum en van de trappen naar de bushaltes op 

de Holendrechtdreef. Wat het Projectteam en het 

Dagelijks Bestuur er niet bij zeggen is dat plannen om 
het winkelcentrum te vernieuwen al enkele jaren 

systematisch op de lange baan geschoven worden. Het 

DB is er dus zelf (mede) schuld aan dat het 
winkelcentrum niet meer aan de eisen van de 

bewoners voldoet. De foto’s van de trappen waar door 

vandalisme de overkapping is verdwenen slaan ook 

erg aan, temeer daar deze overkapping uit oogpunt 

van ‘veiligheid’ in opdracht van het DB zelf is 

verwijderd. Er wordt met de bewoners van 

Holendrecht een politiek spelletje gespeeld. Over de 
ruggen van de Holendrechters is men bezig carrière te 

maken en men denkt er mee weg te komen. Het 

‘Calimero-effect’ (kent u dat zwarte kuikentje met 
eierdop nog) is hier van toepassing: het Dagelijks 

Bestuur en mede belanghebbenden zijn groot en wij 

bewoners zijn klein. 

 
Het is van groot belang dat we zelf in actie komen 

tegen de plannen van het DB dat iedere vorm van 

echte inspraak ontwijkt. Staan wij als bewoners alleen 
tegenover het DB en het kapitaal dat daar achter staat? 

Nee, dat staan we niet. Vanuit de deelraad kunnen we 

vanuit bepaalde hoeken steun verwachten, vanuit het 

DB jammer genoeg niet. Het is ook belangrijk dat het 
AWV en Eigen Haard met een ‘tegenplan’ zijn 

gekomen. Zij vertegenwoordigen een machtige speler 

die pas op een laat moment de arena heeft betreden. 
De plannen van AWV/Eigen Haard zijn zeker niet 

zaligmakend, maar het is te zien dat over die plannen 

wel is nagedacht. Bovendien staat de instelling van de 
woningbouwverenigingen ons erg aan. In het 

bijzonder voor de volgende stellingen in hun plannen 

zijn we te vinden: 

a) de wijk ‘opknappen’ met de belangen van de 
huidige bewoners in gedachte; 

b) Holendrecht moet een ‘park-wijk’ zijn met veel 

functioneel en waardevol groen; 
c) voorzieningen en winkelcentrum moeten ten 

dienste staan van de bewoners; 

d) nieuwe typen woningen (met lift) moeten het 
ouderen mogelijk maken in Holendrecht te blijven 

wonen. 

Dit alles staat in schril contrast met het DB dat alleen 

denkt aan de nieuwe bewoners en de huidige 
bewoners als oud vuil behandeld. 

 

Wij zijn klein en zij zijn groot, maar met onze inzet en 
een beetje hulp kunnen we er iets van maken dat goed 

is voor de bewoners en niet uitsluitend voor het ego en 

de politieke loopbaan van mensen die constant over 

ons beslissen i.p.v. voor ons. Uiteindelijk is het ons 
geld dat wordt uitgegeven door het DB, waarom 

mogen wij er dan niets over te zeggen hebben? 
 

Voor zover mogelijk weet u nu wat er speelt. 
Natuurlijk is het van belang dat u zich ook zelf op de 

hoogte stelt van de situatie, maar dat laat ik graag aan 

u over. Holendrecht gaat niet op de rug liggen met de 

pootjes omhoog en daarbij rekenen we op uw steun. U 
hoort nog van ons. 
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J. Muusses,, opbouwwerker 

MEER NIEUWS VAN DE BEWONERS-COMMISSIE 

HOLENDRECHT / AWV 
 

Vorig jaar december maakten we hier o.a. melding van de 

actie die wij voeren tegen de verhuurder AWV i.v.m. de 

hoge stookkosten. Deze actie loopt nog steeds en ligt 

momenteel ter beoordeling bij de Huurcommissie. Tevens 
heeft onze actie de AWV versneld doen besluiten tot 

individuele stook voor de bewoners. Meer informatie 

hierover kunt u vinden in de MUG van mei 2005. 

Met vriendelijke groet,  

Bewonerscommissie Holendrecht / AWV,  

p/a Nieuwlandhof 175 

e-mail: holendrechtnoord@yahoo.com 

 

  

 

 
Donkere wolken boven Holendrecht is de kop van het openingsartikel. Gelukkig zijn er voldoende bewoners die 

dat herkennen en er iets tegen willen ondernemen. Naast de klankbordgroep ontstaan er nu ook groepen die acties 

starten tegen de plannen van het stadsdeelbestuur. Daarbij is het voorstel van AWV en Eigenhaard zeker de moeite 
van het bestuderen waard. Het is in ieder geval een voorstel dat meer in de lijn van de bewoners ligt. Bij het ter 

perse gaan van deze editie zijn ook leden van de klankbordgroep met tegenvoorstellen gekomen. Kortom, men is 

bezig de donkere wolken te verdrijven om het zonnetje weer te laten schijnen boven Holendrecht. 

Waar nog wel een donker wolkje boven hangt zijn de bijdragen die de Politie en Madi tot nu toe aan dit blad 
verleenden. Ondanks herhaalde vragen van de redactie zijn beide instanties niet in staat een artikeltje te produceren. 

Dat vinden wij bijzonder jammer want Politie en Madi zijn nuttige instanties in onze buurt die nu de kans missen 

om gehoord te worden. Maar misschien gaat ook hier de zon weer doorbreken. 
Waar wel de zon weer schijnt is de samenwerking tussen de redactie en de Stichting Samenlevingsopbouw 

Amsterdam Zuidoost. De Stichting heeft bij monde van de heer Muusses toegezegd dat er een aanvraag komt tot 

samenwerking tussen de redactie en het opbouwwerk. We zullen zien. Met z’n allen zullen we er een mooi 

Holendrecht van maken. 
 

 

 
 

 

 

 
Mag ik me even voorstellen? Mijn naam is Jacob 

Muusses en ik ben sinds kort opbouwwerker in de 

buurt. Mensen vragen regelmatig wat we doen en wat 
er gebeurd is sinds Alcides failliet is gegaan. 

 

Vlak voor het faillissement zijn het welzijnswerk en 
de kinderopvang van Alcides verzelfstandigd en 

ondergebracht in een nieuwe stichting die Swazoom 

heet. De nieuwe opbouwwerkstichting heet Stichting 

Samenlevingsopbouw Amsterdam Zuidoost. Onze 
taak is het ondersteunen van bewoners en 

bewonersgroepen als zij daar behoefte aan hebben. Zo 

ben ik betrokken geweest bij het 4 mei comité. Zoals 
u misschien weet wordt de herdenking van dit 

stadsdeel in Holendrecht georganiseerd. Dit jaar 

waren er ruim 300 mensen. 
 

Wij proberen de betrokkenheid van bewoners bij de 

buurt te vergroten en ook de aandacht die de bewoners 
hebben voor elkaar te verbeteren. Daartoe organiseren 

we zes keer per jaar een bewonersoverleg. Vanuit dit 

overleg gaan afgevaardigden, bewoners, naar het 
buurtbeheer overleg. Dat overleg wordt voorgezeten 

door de wijkcoördinatrice Edmée Adriaan. Hierbij 

zijn mensen van woningbouwcorporaties aanwezig en 

personen die bij verschillende diensten van het 
stadsdeel werken. 

 

In dit buurtbeheer overleg kunnen zaken die bewoners 
bezighouden direct met hen besproken worden. 

Daarnaast worden in het bewonersoverleg ideeën 

besproken van bewoners die iets willen organiseren in 
de buurt. Zaken die niet goed gaan in de buurt komen 

ook aan bod.  

 

Om gezamenlijk een goede gesprekspartner voor de 
gemeente te zijn willen we graag dat er meer mensen 

naar de overleggen komen.  

U bent als bewoner een belangrijke informatiebron. 
Als u hiervoor belangstelling heeft kunt u bellen met 

020 – 569 6886 of stuur een mail naar 

j.muusses@wazo.nl 

 
Tot ziens.  

 

Opbouwwerk, wat is dat? 

Van de redactie 

VRIJWILLIGERS GEZOCHT 

Omdat het winkelcentrum Holendrecht nog zeker tot 2012 blijft 

staan en het stadsdeel en de winkeliers er tot die tijd van alles 

aan willen doen, is er een initiatief om ook de resterende 

rolluiken te beschilderen. Kinderen, tieners en volwassenen 

gezocht, die het leuk vinden om eind juni onder leiding van een 

kunstenaar te komen schilderen. Neem contact op met Roos 

Ramautar van het stadsdeel. Tel: 06 2709 0578 
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Met dank aan de heer J. van der Vis voor beide samenvattingen 

 

Er zijn tot nu toe verschillende informatieve bewoners-

bijeenkomsten geweest, en ook inspraakavonden. 

Iedereen in Holendrecht heeft de brochure (“Over het 

spoor”) van het projectbureau in de bus gekregen. Van 

de bijeenkomst van de klankbordgroep op 25 april en 

van de inspraakavond op 9 mei treft u hierbij een 

samenvatting aan. Belangrijke agendapunten waren de 

hoogte van de geplande woontorens, de verlaging van de 

Holendrechtdreef en de wijkvisie, zoals die is opgesteld 

door Indoreka, een bewonersadviesgroep uit de 

adviesraad van de Algemene Woningbouw Vereniging 

en Eigenhaard/Olympus. 

 
Klankbordgroep op 25 april 

De eerste en belangrijkste vraag is of de aanpak van 
de gemeente en het projectbureau nog ruimte biedt 

voor inspraak. We krijgen sterk de indruk dat de 

projectontwikkeling haar eigen plannen uitvoert, ook 

als de Klankbordgroep andere ideeën heeft! Het is 
natuurlijk wel de bedoeling dat wensen vanuit deze 

groep meetellen.  

Een resultaat van de inbreng van klankbordgroep en 
bewoners is, dat het toekomstig winkelcentrum in 

ieder geval in de eigen wijk blijft! Voor dat winkel-

centrum is het dan helaas noodzakelijk dat 46 
woningen van Ochtenhof gesloopt worden om ruimte 

te maken; daar staat tegenover dat er op termijn in 

totaal 80 woningen voor terug gebouwd zullen 

worden. De bewoners zijn inmiddels ingelicht over 
deze plannen. Een groot bezwaar dat we naar voren 

hebben gebracht is dat hoogbouw niet past in deze 

wijk! Bij dergelijke hoge torens gaan wind en 
schaduw invloed uitoefenen op de omgeving. We 

halen hier dan problemen mee binnen, die we tot nu 

toe niet hebben in Holendrecht. We zijn niet tegen 

nieuwbouw, maar we denken eerder aan middel-
hoogbouw tot 10 meter, die bestaat uit 4 tot 5 lagen 

met lift en voorzieningen voor de toekomst. 

 
Indoreka vraagt, namens de bewonersadviesgroep, 

waar de seniorenwoningen langs het Abcouderpad 

gepland zijn. Vermoed wordt namelijk dat deze ten 
koste zullen gaan van het thans aanwezige groen. 

Andere bezwaren uit de bewonersadviesgroep over de 

plannen zijn: te brede Holendrechtdreef en te hoog 

willen bouwen. Hoger dan de Drecht is absoluut 
ongewenst. De sociaal medische buurtposten staan 

voor de afweging, een centrumfunctie in de wijk te 

behouden of de overstap te maken naar het 
aanloopgebied naar het AMC.  

 

In de rondvraag wordt nog gevraagd de woonbeleving 
en het woongerief in de overwegingen te betrekken. 

 

Inspraakavond op 9 mei 

Deze inspraakbijeenkomst voor bewoners betrof het 

concept Stedenbouwkundig Programma van Eisen 
(SPvE) voor het woon/winkelgebied rondom station 

Holendrecht. Hierin is ook het voornemen tot de bouw 

van een nieuw spoorwegstation aangegeven. Pro Rail 
beslist in september of zij tot stationsbouw overgaat. 

Op 16 juni wordt het SPvE ter besluit-vorming 

voorgelegd aan de Stadsdeelraad van Zuidoost. Wie 

op die avond nog wil inspreken dienst zich vóór 14 
juni aan te melden. De vaststelling in de 

Gemeenteraad van Amsterdam is gepland voor eind 

oktober 2005. 
 

Een groot deel van de bewoners van Holendrecht 

walgt van de plannen om op de hoeken van het nieuw 

te bouwen station 4 kantoor/woontorens te plaatsen 
van 20 bouwlagen (ca. 60 meter hoog). Deze wijk 

heeft een bouwhoogte van vier woonlagen en in de 

beoogde nieuwbouw willen de bewoners dat ook weer 
graag zo zien, tenminste aan deze zijde van de 

spoorbaan. Aan de westkant, waar het hoge AMC en 

kantoorgebouwen staan hebben de Holendrecht West 
bewoners geen bezwaar tegen hogere hoogbouw. 

Ook vinden de aanwezige bewoners de geplande 

verlaging van de Holendrechtdreef verschrikkelijk. 

Voetgangers en fietsers moeten dan over deze drukke 
verkeersweg van en naar het nieuw te bouwen 

winkelcentrum op de locatie Ochtenhof en de 

kinderen naar de nabijgelegen scholen, terwijl we nu 
een kruisingvrije onderdoorgang hebben. Het 

projectteam zegt dat het motief voor de verlaging van 

de dreef voortkomt uit een nieuwe kijk op 
stedenbouw, en is van mening dat een veilige 

verkeerssituatie kan worden geboden, ook voor 

kinderen. Maar de bewoners blijven bij hun standpunt. 

 
Het grootste probleem voor de bewoners vormt het 

winkelcentrum. Het voornemen om dat nieuw te 

bouwen op Ochtenhof heeft als ergste consequentie 
dat daarvoor 33 woningen aan Ochtenhof en 13 

woningen aan Opheusdenhof afgebroken moeten 

worden. Er worden dan wel 80 sociale huurwoningen 

voor terug gebouwd, maar het blijft een nare zaak 
voor de betrokkenen. Het huidige winkelcentrum blijft 

intact tot het nieuwe gerealiseerd is. De Morgenster en 

de Holendrechtschool komen terug op dezelfde 
locatie, maar dan in nieuwe gebouwen. Boven en 

naast de nieuwe schoolgebouwen komen woningen. 

Daardoor hebben de bewoners van die woningen zicht 
op de scholen, waardoor een goede sociale controle 

mogelijk is. Op deze locatie komen ook peuterspeel-

zalen, een buurthuis, een jongerencentrum, een 

kinderdagverblijf en een naschoolse opvang. De 
invulling van de benodigde parkeerruimte moet nog 

doorgerekend worden.

Klankbordgroep / inspraakavond 
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Paulo&Mayka zorgde vorig jaar voor 

een boeiende voorstelling! 

Vanaf 13.00 uur kun je geschminkt worden, 

totdat om 14.30 de voorstelling begint.  

Toon Borst 

 

Feest op zondagmiddag 12 juni a.s.  

Op zondag 12 juni viert de kinderboerderij haar 21
e
 

verjaardag. Vorig jaar vroeg men om vaker een feest 
te vieren. Maar dat kost teveel, zowel in geld als in 

tijd. Misschien weer in 2009 als we 25 jaar bestaan. 

Maar zo’n voorstelling zoals die van Paulo&Mayka 

op de 
ponyweide, 

die bij 

honderden 
bezoekers 

ontzettend in 

de smaak 

viel? Geen 
podium, 

geen 

voorzieningen, dat is te doen. Kortom, op zondag-
middag 12 juni om 14.30 komt Paulo&Mayka weer 

een familievoorstelling geven op de ponyweide. Een 

voorstelling waarbij ook nu weer allerlei dieren zijn 
betrokken en die Pas-de-deux heet. Toegang is gratis. 

Daaraan 

vooraf 

gaand 
kunnen 

kinderen 

zich voor 
een klein 

bedrag laten 

schminken, 
pony rijden 

of met 

andere activiteiten meedoen. Tegelijkertijd zal er dan 

voor de aanwezige volwassenen een loterij plaats 
vinden met prijzen van de winkeliers uit Zuidoost. De 

opbrengst van de loterij is bestemd voor het 

speeltuintje bij het nog te bouwen kinderdorp in 
Batticaloa op Sri Lanka: een van de door de tsunami 

getroffen dorpen aan de niet-toeristische oostkust van 

Sri Lanka. ’t Brinkie sponsort dit kinderproject, deze 

“mini-brinkie”, via extra inkomsten: uit de 
muntenactie en door de opbrengst van deze dag. 

 

Brinkie-leden-nieuws 
Hoe zit dat nou precies met die Brinkie-leden? In 

oktober stond de leden-thermometer op 1060, terwijl 

die nu in april weer op 900 staat. We leggen het even 
uit. Kinderboerderij ’t Brinkie is een officiële 

vereniging. Een Vereniging bestaat uit leden die elk 

jaar hun contributie betalen. Dit bedrag is vastgesteld 

op minimaal drie euro. Wie zijn lidmaatschap voor het 
lopende jaar niet betaalt, krijgt nog een kans in het 

jaar erna. Anders eindigt het lidmaatschap. In de loop 

der jaren hebben zich meer dan vierduizend mensen 

opgegeven als lid. Gemiddeld tweehonderd leden per 

jaar haken af en elk jaar worden ook weer ongeveer 
tweehonderd leden bij geworven. Zo lukt het om het 

streefgetal van “meer dan duizend leden per jaar” te 

behouden. De meeste leden betalen gemiddeld zeven 
euro extra, zodat er ongeveer tien duizend euro per 

jaar binnen komt uit contributies en giften. 

 

Nieuws van het Brinkie-weitje 
Wist u: 

- dat er sinds maart een nieuw 

varkentje op ’t Brinkie is met de 
roepnaam Olivia? 

- dat koe Anje de trotse moeder is van 

stierkalf Gimzo? 

- dat zowel de geiten als de schapen gezorgd hebben 
voor heel wat jonge dartele lammetjes? 

- dat we dit jaar de kippenren willen vernieuwen? 

- dat er in de wagenschuur elke woensdagmiddag 
tussen 12.30 en 15.30 een mini-markt wordt gehouden  

voor kleding, cd’s, videobanden en kinderspulletjes? 

- dat we al bijna zesduizend euro binnen hebben voor 
de speelplek op Sri Lanka? 

- dat steeds meer Zuidoosters familie en bekenden 

buiten Amsterdam aanspreken of zij “in laatjes, jas of 

tas nog muntjes hebben liggen?” 
- dat de ToonBank op ’t Brinkie graag gebeld wil 

worden (6965346) voordat u op vakantie gaat, zodat u 

misschien een hoeveelheid munten naar uw 
vakantieland mee kan nemen om als betaalmiddel te 

gebruiken (in Engeland, Denemarken, Noorwegen, 

Hongarije, VS, enz.) of in een euro-land te wisselen 
(Duitsland, Oostenrijk, Spanje, Italië, Finland, of 

Ierland)?  

 

 
 

Nieuw op Holendrechtplein 

“De Zilveren Zomerkoning” 

 

 Haring, paling, zalm, garnalen, makreel, bokking. 

 Diverse broodjes 

 Diverse salades: tonijn, krab en zalm. 

 Zuurwaren: augurken, zure haring. 

 

En eerdaags warme gebakken vis. 
 

Open op donderdag, vrijdag en zaterdag. 

Van 09:00 uur tot 17:30 uur. 

 

 

Brinkie: Feest en ander nieuws 
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De wijk Holendrecht! Dat maakt onze wijk toch zo 

bijzonder? De hoeveelheid groen hier, in een 

wereldstad! En met groen bedoel ik geen grasbermen, 
maar hoogwaardige natuur: diverse bomen, planten, 

struiken en de dieren die daar in huizen. Maar het 

duurt niet lang meer of deze mop gaat niet meer op. 

Want die natuur wordt aan alle kanten bedreigd, 
enerzijds door hoogdravende plannen van het 

stadsdeel voor de omgeving metrostation Holendrecht, 

anderzijds door een herinrichtingsplan voor de “zachte 
hoven”, onze groengebiedjes tussen de flats van 

Holendrecht-West. 

 

Afgelopen winter werd eerst de zachte hof achter de 
Ommeren- en Opijnenhof opgehoogd en opnieuw 

ingericht, als een soort proefproject. Nu zijn de zachte 

hoven van de Ophemerthof, Opheusdenhof en de 
Ochtenhof aan de beurt. En daarna volgen de andere 

hoven. De nieuwe plannen werden bekend gemaakt op 

de inspraakavond van 19 maart jongstleden door de 
twee uitvoerders van het stadsdeel. Ik geef daar nu 

maar even een korte samenvatting van; ik vermoed 

namelijk dat een heleboel bewoners niet weten wat er 

gaat gebeuren in hun achtertuin, aangezien er maar 
elf, ja ELF!!!! van de vijf- á zeshonderd bewoners 

aanwezig waren….Waar was iedereen? 

 
Omdat de grond in de loop der jaren is verzakt en veel 

regenpijpen door breuk niet meer zijn aangesloten op 

het riool, is er wateroverlast ontstaan, en wil het 
stadsdeel de grond ophogen, inclusief de tuinen die 

verzakt zijn. De privétuinen krijgen ook een 

afrastering met paal en draad. Dat lijkt mij al 

voldoende begrenzing, maar het stadsdeel wil ook nog 
rechte asfaltpaden langs de achtertuinen aanleggen, 

om de begrenzing aan te geven tussen de achtertuinen 

(die nu van lengte verschillen en geen begrenzing 
hebben tenzij een bewoner dit zelf heeft aangelegd) en 

de rest van het groen. Juist omdat die asfaltpaden 

recht moeten lopen, langs alle tuinen, 6 meter vanaf 

de gevel van de benedenwoningen, moet elke boom 
die op 6 tot 8 meter afstand van de gevel staat, gekapt 

worden. Het is waar dat er een aantal bomen zijn die 

elkaar in de groei belemmeren, en dat sommige 
bomen ophoging van de grond niet overleven. Ook 

staan sommige bomen te dicht op de tuinen en huizen, 

zodat die teveel licht wegnemen. Maar ik schrok wel 
even toen ik het aantal te kappen bomen ging tellen: 

157 (honderzevenenvijftig!) voor drie hoven! En er 

zijn nog elf hoven te gaan! Dat is wel een heleboel 

groen! Dan zijn de struiken niet eens meegerekend, 
die worden in ieder geval allemaal weggehaald.  

Tijdens de bewonersadviesraad Wijkvisie 

Holendrecht-West eind april, bleek dat veel bewoners 

van de Ommeren- en Opijnenhof de asfaltpaden niet 
wilden, en dat ze, nu ze zijn aangelegd, hier heel 

ongelukkig mee zijn: de bewoners van de begane 

grond worden lastiggevallen door jongeren die de 
tuinen binnenlopen via de paden, en de rust van de hof 

wordt ook verstoord door brommers en pizzakoeriers 

die over de paden racen. Geen sociale veiligheid dus, 

integendeel! Bewoners van andere hoven die later aan 
de beurt komen gaven op de Wijkvisie bijeenkomst 

ook aan geen behoefte te hebben aan asfaltpaden in de 

zachte hoven. Mijn verbazing steeg nog meer toen de 
vertegenwoordiger van Woningbouwvereniging Eigen 

Haard/Olympus Wonen, vertelde dat de woningbouw-

vereniging helemaal niet wil dat deze asfaltpaden in 

de zachte hoven worden aangelegd, maar dat het 
stadsdeel het beheer van de hoven wel wil overdragen 

aan de woningbouwverenigingen! Dat laatste vinden 

de woningbouwverenigingen prima, maar dan is het 
toch raar dat het stadsdeel die asfaltpaden eerst nog 

even aanlegt??!! Terwijl niemand ze wil (op een 

enkele bewoner na)?! Hij vertelde verder dat hij een 
aantal jaren geleden voor een andere 

woningbouwvereniging de asfaltpaden in de H-buurt 

juist had moeten weghalen vanwege de overlast.  

 
Conclusie: stadsdeel en woningbouwverenigingen 

werken niet samen en bewoners geven hun mening 

niet te kennen. Zonde! Dit is ONZE WIJK! En de 
zachte hoven zijn ONS UITZICHT! Maar dan moeten 

bewoners wel aangeven wat ze wel en niet willen! 

 
Mijn grote wens is om voor dit herinrichtingsplan met 

alle betrokken partijen om de tafel te gaan zitten (dus 

ook bewoners én de woningbouwverenigingen) om 

samen een definitief, goed plan te maken voor de 
zachte hoven. Mijn wens is verder om zoveel 

mogelijk bomen te sparen, en waar dat niet kan, 

aanplant van nieuwe, hoogwaardige bomen te 
garanderen op plekken waarbij de sociale veiligheid 

niet in het geding komt. Het is nog niet te laat, maar 

dan moeten we wel snel reageren richting de politiek 

van stadsdeel Zuidoost. Daarom vraag ik alle 
bewoners die zich bekommeren om de kwaliteit van 

het groen in de zachte hoven, om mij te contacteren 

zodat we bezwaar kunnen maken en samen tot een 
nieuw plan kunnen komen. 

 

Indurekha Bloos-Vader,  
Opheusdenhof 122, 1106 TX Amsterdam Zuidoost. 

06-42084767 of 020-6825405. 

e-mail: milieu@amsterdamseedgroup.nl 

Website : 
http://www.druidnetwork.org/dutch/milieu/artikelen.html 
 

Het is groen en het ligt in Amsterdam … 

mailto:milieu@amsterdamseedgroup.nl
http://www.druidnetwork.org/dutch/milieu/artikelen.html
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Ophogingen in de wijk 

Familie S. Bolk 

Ommerenhof 

Vóór de ophoging Ná de ophoging 

 

 

Geachte redactie, 

Wij zouden ons verhaal over de ophoging van het Dijkenhof graag kwijt willen. Waar men in maart 2004 zou 

beginnen, met diverse instructies wat te doen met je planten en goederen voor hergebruik (daar zou eerst plek voor 
zijn), begon men 13 september 2004. Met grote machines werd onze tuin en buiten onze tuin, alle bomen en 

struiken en tegels enzovoort weggehaald, een absolute kaalslag. Dat zal wel goed komen, dachten wij, uiteindelijk 

zouden er nieuwe heesters en bomen komen. Nou, schudden maar, er kwam niets.  

Waar wij eerst als het ware in een bos woonden, met velerlei vogels, egels, bomen en struiken, is nu de openbare 
ruimte kaal geworden, de asfaltpaden racebanen en de aarde crossbanen geworden. De vogels zie je niet meer. Nee, 

alle verandering is geen verbetering, het is een armzalig boeltje geworden.  

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

Nordic Walking in het 

Gaasperpark op 

zondagmorgen en maandagavond. 
De belangstelling voor “Nordic 

Walking” groeit nog steeds. Nordic 

Walking is geschikt voor alle 

leeftijden, voor geoefende en 

beginnende sporters en het is een 
prima ondersteuning voor mensen, die 

willen afvallen. Nordic Walking is 

wandelen met speciale stokken (poles), 

hierdoor wordt het wandelen effectiever doordat u arm-, 

been, rug- en buikspieren intensiever gebruikt. Ideaal voor 

conditieverbetering en gewichtsvermindering. Nordic 

Walking is ook geschikt voor hart- en vaatpatiënten, bij 

diabetes en reumaklachten. In verband met de grote 

belangstelling in Amsterdam Zuid Oost start er in juli 2005 

weer een beginnerscursus. Deze staat onder leiding van 

Nordic Walking instructeur Jos van Oort, fysiotherapeut en 

HIB (Hart in Beweging) docent. In de beginners cursus (5 
weken) ligt het accent op de juiste techniek, het goede ritme 

en het juiste effect. Een prima manier om kennis te maken 

met deze nieuwe tak van sport. Na de beginnerscursus kan 

men doorstromen naar de trainingsgroep. De lessen duren 

vijf kwartier (beginners) en een uur (trainingsgroep). 

 

Nieuw: Sportief Wandelen in het Gaasperpark op 

vrijdagmiddag                (door de redactie ingekort bericht) 
`Gewoon` wandelen is een doelmatige, manier van 

bewegen. Het is een natuurlijke activiteit die voldoet aan 

 

 

dezelfde eisen die voor duursport gelden.  

Sportief Wandelen biedt u nog iets extra`s: een goede 

persoonlijke begeleiding, een verantwoorde 

trainingsopbouw en de gezelligheid van uw groepsgenoten. 

Docent voor Sportief Wandelen is: Hanneke van Oort-

Sanders, oefentherapeut Mensendieck en docent Meer 

Bewegen voor Ouderen. 

Voor informatie, startdata en voor opgave voor beide 
sporten kunt u bellen met tel. 020-6974633 of via  

hjvoort@wanadoo.nl 

 

 

Bad-mini-ton bij BV Gaasperdam 
 

Bij Badminton Vereniging Gaasperdam wordt altijd veel 

aandacht besteed aan de jeugd. Immers: de meest directe 

methode om sterke spelers binnen de vereniging te krijgen 

is zelf te zorgen voor opleiding van talentvolle 

jeugdspelers. Naast de groep kinderen van 10 tot en met 16 

jaar is met ingang van vorig seizoen gestart met een jongere 
groep. Hierbij worden kinderen in de leeftijd van 6 tot 10 

jaar de beginselen van het badminton bijgebracht. Het 

motto hierbij is: ‘spelend leren spelen’.   

 

Verdere informatie kunt u vinden op de website 

www.bvgaasperdam.nl of via Corrie van Kampen, telefoon 

020-697 48 43 of email naar    b.v.gaasperdam@zonnet.nl 

 
(Dit bericht is door de redactie sterk ingekort, en zal in september 
in zijn geheel worden afgedrukt)   

Sportberichten 

Na de oproep van mevrouw Bloos-Vader leest u hier 

de ervaringen van de familie Bolk in Ommerenhof 

mailto:hjvoort@wanadoo.nl
http://www.bvgaasperdam.nl/
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Belangrijke telefoonnummers 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 
 

Politiebureau Remmerdenplein 

niet-spoedeisende zaken:  

  0900 - 8844 

 

Alarmnummer 112 

 

Milieupolitie 020 - 5670367  

 

Sociaal Raadslieden (MaDi) 

Kempering 100b 

Inloopspreekuur dagelijks 9.00-11.00 
(behalve woensdag)  

di. en do. van 14.00-16.00 uur 

telefonisch advies: 13.00-14.00 uur 

  020 - 3141618 

 

 

 

 
 

Ouderenconciërge 

Paul Zwartjes.  

maandag 9.00 – 11.00 

donderdag 9.00 – 11.00 

Holendrechtplein 37 

(naast ingang buurtcentrum).  

  020 - 6974582 

 

Stichting Samenlevingsopbouw 

Amsterdam Zuidoost 

Jacob Muusses 020 - 5696886 
J.Muusses@wazo.nl 

 

Defecte straatverlichting 

Dynamicon, 020 - 5972626 

 

Klachtenmeldpunt Beheer 

Openbare Ruimte (BOR) 

8.00-16.00 uur.  020 - 5670222 
 

Milieutechnischbedrijf (MtB) 

 020 - 5670155 

 

Afvalpunt 020 - 4095501 

 

Horecaoverlast 020 - 4214567 

 

Formulierenbrigade 

Medewerkers van de Formulieren-

brigade bekijken samen met u waar u 

recht op hebt. Ook helpen ze bij het 
invullen van aanvraagformulieren. 

Bel voor een afspraak 020 - 6955793. 

Kunt u niet zelf komen, dan kan een 

medewerker bij u langskomen. 

 

 

 
 
Oplage: 4750 

Verspreiding in geheel Holendrecht 
Verschijnt vier keer per jaar 
 
Redactie:  
Th. Arts, E. Magnee-Meijer, 
R. Kooistra de Jong, J. Rijnders 
 
Fotografie: R. Swart 
 

Vormgeving: R. Kooistra de Jong 
 
Deze keer met bijdragen van:  
T. Borst, J. Muusses, AWV- 
bewonersvereniging, J. van der Vis,  
I. Bloos-Vader 
 
Drukwerk: Drukkerij Schilperoord 

 
Redactieadres: 
“De Holendrechter”. 
Th. Arts, Mijehof 323 
1106 HJ Amsterdam zo 
Tel: 020 6961546 
E-mail holendrechter@yahoo.com 
 

Inzendtermijn voor het komend 
nummer: tot 15 augustus 2005. 
Copy maximaal 500 woorden. 
De redactie behoudt zich het recht voor 
om ingezonden stukken in 
te korten of (z)onder opgaaf van 
redenen plaatsing te weigeren. 
Plaatsing van ingezonden artikelen wil 

niet altijd zeggen dat de redactie het 
met de inhoud of strekking eens is. 
Anonieme inzendingen worden niet 
geplaatst. 
 

Reacties van lezers Colofon 

Beste Theo,                                                                      Amsterdam, 20-3-'5 
 
Ik ontvang nu al ca een jaar uw flutblaadje, of het lokale dommerdje van wat u 
Holendrecht noemt. U doet net of u iets of vele iemanden vertegenwoordigt, maar u 

bedriegt uzelf en ons, waarschijnlijk op kosten van de belastingbetaler. 
En die "Klankbordgroep" bestaat al helemaal niet. Waarom ook? Die uitvoerders 
hoeven alleen hun opdracht uit te voeren en zich aan de wet houden. Als u daarbij als 
waakhond zou willen optreden en ons bij onraad op de hoogte zoudt willen houden, 
zou daar mischien iets voor te zeggen zijn. Tenslotte hebben alle omwonenden ogen in 
hun kop en een postzegel (of e-mailtje) is een kleine moeite. Maar te pretenderen dat u 
of een handjevol vriendjes een "Klankbord"zou kunnen zijn omdat u het zo noemt, tart 
de fantasie. Hou ermee op, want u strooit mensenzand in de ogen, of hou u bij Uw leest 

(klachten? u weet ongetwijfeld het adres). 
 
Hoogachtend, 
Frits Kaal, Opijnenhof 18, 1106 Reigersbos  
 
Naschrift van de redactie: 
De Holendrechter is een buurtkrant, geen belangenbehartiger. De krant kan wel een 
spreekbuis zijn voor (groepen) mensen die zelf actie willen ondernemen. Als waakhond 

optreden, zoals u suggereert, zullen we niet doen. Maar ieder met een mening, een 
oproep of informatie over de vernieuwingen kan in De Holendrechter terecht. 
 

 

 
SPREEKUUR VOOR MENSEN MET EEN HANDICAP 

 
MEE Amstel en Zaan heeft een inloopspreekuur voor mensen met een handicap. 
Barbara Williams geeft tijdens het spreekuur informatie in eigen taal. Het spreekuur 
wordt elke donderdag gehouden van 11.00 tot 14.00 uur in Buurtcentrum Ganzenhoef, 
Geldershoofd 80, 1103 BG Amsterdam Zuidoost, Telefoon (06) 41 733 921.  
Het spreekuur is bedoeld voor bewoners van Zuidoost met vragen over een 
lichamelijke of verstandelijke handicap, een ontwikkelings-achterstand of een 

chronische ziekte. De voorlichtster is speciaal opgeleid om informatie te geven over 
ondersteuning, regelingen en voorzieningen. Dat kan bijvoorbeeld gaan over 
aanpassingen in huis, over scholing, vervoer, werk, sport of ondersteuning bij de 
opvoeding. Iedereen kan zonder afspraak, zonder verwijsbriefje en zonder te betalen bij 
het spreekuur terecht. 

 


